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Drage susjede i susjedi, 
već je protekla godina 
dana od pisanja za 
naš zadnji kvartovski 
časopis.Vrijeme zaista 
leti. Pa i u čudnim 
godinama, i u neobičnim 
okolnostima kakve su 
nas zatekle ovih godina. 
Sigurno ih je obilježila 
pandemija koja je 
okrenula naše normalne 
živote na jedan posve 
drugačiji način. 

Međutim, svi se 
prilagođavamo. I život 
ide dalje. Usprkos i 
unatoč svim neprilikama 
i zaprekama. Tako je i u 
našem dragom kvartu.
Ono što nas i naše 
susjede nekako najviše 
muči u prostoru koji 
dijelimo ispred i oko 
naših zgrada, su nered, 
neučinkovite službe, 
otpatci, nedostatak 
zelenila. Zatim buka, 
prometni problemi, 
neodgovornost 
mnogih, nedostatak 
razumijevanja da je 

nama ovaj prostor naš 
jedini dom. Nedostatak 
razumnog i logičnog, 
nedostatak lijepog, čistog 
i kreativnog. Nepravda. 

Zbog svega toga 
odlučili smo biti 
aktivne građanke i 
građani unutar naše 
male lokalne zajednice, 
glas naših susjeda, 
izabrane predstavnice 
i predstavnici koji se 
zalažu za bolji, mirniji, 
ljepši i ugodniji radni 
i životni prostor. Ali, 
u tome ne možemo 
sudjelovati sami. 

Trebamo Vašu pomoć 
i volju. I suradnju i 
ideje i topli pogled i 
stisak ruke i osmjeh i 
konstruktivnu kritiku 
i prijedlog rješenja 
pojedinih problema. I još 
mnogo toga. Snaga je u 
zajedništvu. Kako bi naš 
kvart, korak po korak, 
učinili boljim, važno je 
da sudjelujemo. Da se 
svi skupa educiramo 

i informiramo te da 
mijenjamo stvari na 
bolje. Da slijedimo 
načelo „Ništa o nama bez 
nas“, da se konzultiramo 
i da gradimo našu 
stvarnu mogućnost 
utjecaja na kolektivne 
odluke koje se tiču naših 
života.  

Kako bi Vas informirali 
što smo radili i 
pokušavali, čime smo 
se bavili za dobrobit 
naše zajednice, što smo 
propustili i čemu se 
nadamo, što smo postigli 
i što sve nismo, pišemo 
Vam ove retke. I još 
jednom pozivamo sve 
koji to još nisu učinili, 
da nam se pridruže u 
našim pokušajima da 
svi zajedno budemo 
bolji, aktivni i odgovorni 
građani i građanke koji 
doprinose svojoj maloj 
zajednici. Da nam bude 
naprednija i urednija. 

Sigurno nam neće doći 
neki fini ljudi iz Finske 

ili važni ljudi iz Zagreba 
ili iz nekog drugog
dijela našeg prelijepog 
grada i sami od sebe 
započeti rješavati naše 
probleme, ono što muči 
naš kvart - iako bi i to 
bilo prekrasno.
Zato Vas pozivamo 
- javite se, dođite, 
pridružite nam se.
Tako možemo 
prepoznati 
problematične stvari. 
Tako ih zajedno 
možemo pokušati 
rješavati, možemo 
se upoznati, ako se 
ne znamo. Možemo 
se zabaviti, možemo 
zasukati rukave, 
možemo plesati i
smijati se, igrati se. 

Svašta možemo,
dobroga i lijepoga, 
činiti zajedno. Za naš 
kvart u kojem se
može bolje živjeti.
     
― Sandra Ivić,
predsjednica
Vijeća MO
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U prošlom broju Pod voltun 
podijelili smo jednu susjedsku 
inicijativu iz Vodovodne. Želimo vam se pohvaliti - uspjeli smo! Naše susjede i 

susjedi iz naše najduže ulice 
sada po svoju poštu ne moraju 
do Pošte 2, već na Fiumaru!

DJED MRAZ NA ŠKOLJIĆU

I ove je godine, 18.12., Djed Mraz

posjetio naše mališane. Uz vreću

darova donio je, kao i uvijek,

veselje, pjesmu i dječje osmijehe

u naš kvart. Hvala Djede!

Zahvaljujemo i gradskom Odjelu

za poduzetništvo, koji nam je za

tu prigodu omogućio korištenje

prostora RiHuba, odnosno

Start-up inkubatora. Vidimo se

opet, iduće godine!



ZNATE LI DA U NAŠEM
KVARTU NIČE SUSJEDSKI
KOMPOSTER?

Kroz jesen i zimu 2021. godine odvio 
se niz praktičnih radionica na kojima 
je, malim koracima, nicao rotacijski 
komposter od drva. Radi se o velikom 
‘susjedskom’ komposteru koji će, po 
svemu sudeći, biti dovoljan za sve 
zagrijane, aktivne i ekološki osvještene 
susjede našeg kvarta.

Niz radionica organizirala je Tranzicijska 
inicijativa iz Rijeke, u sklopu programa 
‘Kvarterska zimnica’ u organizaciji 
udruge Urbani separe i platforme za 
razvoj zajednice MO Hartera.

Svi oni, zajedno, na proljeće planiraju niz 
kratkih edukacija, odnosno radionica o 
načinu korištenja samog kompostera, 
ali o kompostiranju generalno, a provest 
će se i javni natječaj za oslikavanje, 
odnosno uređenje kompostera!

Kada se postavi, komposter će biti 
pod ključem te će ga koristiti samo 
oni ‘vrijedni’ susjedi koji su pratili 
predavanje. Također, pomozite nam 
pronaći najbolju moguću lokaciju za 
susjedski komposter! Gdje ga smjestiti
u našem kvartu?

Javite se e-mailom na:
mohartera@gmail.com, kako biste 
pratili sve novosti i postali dio ove 
vrijedne inicijative.
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Udruga Urbani separe i Mjesni odbor Škol-
jić - Stari grad, povodom ‘Dana MO 2021’, 
organizirali su dvije aktivnosti kako bi 
ponovno ukazali na dugogodišnje prob-
leme na Klobučarićevom trgu. 

U jutarnjim satima 15.11.2021 na trgu 
su izloženi rezultati ankete  ‘Budućnost 
Klobučarićevog trga’, dok je u 17 sati u 
Gradskoj vijećnici, uz online prijenos i 
emitiranje na Radio Roži, održana raspra-
va na istu temu. Panel raspravom i prez-
entacijom rezultata ankete, koju je Udru-
ga provodila tijekom 2020. i 2021. godine, 
zaključuje se projekt ‘Šašavi Klobučar’, 
prethodno sufinanciran od strane Rijeke 
2020 – Europske prijestolnice kulture, u 
partnerstvu s DeltaLabom – Centrom za 

urbanu tranziciju, arhitekturu i urbanizam 
Sveučilišta u Rijeci, kao i od strane MO 
Školjić-Stari grad.

Na panel raspravi okupile su se udruge 
i građanske inicijative koje su posljedn-
jih 10 godina intervenirale na trgu ispred 
OŠ Nikola Tesla koje su, zajedno s MO 
Školjić-Stari grad, prezentirali dosadašnje 
pokušaje poboljšanja postojećeg stanja na 
trgu te podijelili promišljanja, želje i plan-
ove dionika vezanih uz trg. Raspravu je 
moderirao Robert Baus, tajnik MO Škol-
jić-Stari grad. 

Prisutnima su se obratile i zamjenica gra-
donačelnika Sandra Krpan te predsjednica 
Vijeća MO Školjić-Stari grad Sandra Ivić.

BUDUĆNOST
      KLOBU-

ČARIĆEVOG
TRGA

piše Nina Majcan Šprajc



Nina Majcan Šprajc, predsjednica udruge 
Urbani separe prezentirala je rezultate 
ankete u kojoj je sudjelovalo više od 250 
građanki i građana – stanovnika kvarta, 
roditelja iz OŠ Nikola Tesla, korisnika 
javnog prostora, prolaznika i predstavnika 
privatnog sektora. 

80% ispitanih izrazilo 
je svoje nezadovoljstvo 
postojećim stanjem, kao 
i nužnost pronalaženja 
rješenja za uređenje javne 
površine u multifunkcionalni 
javni prostor, a ukazali su 
i na kronični nedostatak 
dječjeg igrališta. 

Kao najveći nedostatak 
navode premalo zelenila, 
klupa i stolova za odmor
te sadržaja za dječju igru.
Preko 95% ispitanika 
podržalo bi inicijativu 
uklanjanja postojećih 
betonskih blokova te 
odustajanje od (daljnje) 
gradnje poslovno-
stambenog objekta. 

Čak 68 građanki i građana na kraju je an-
kete ostavilo svoj komentar, od kojih is-
tičemo neke koji su nas se posebno dojmili, 
a vjerujemo da će se i vama:

Današnje stanje je ruglo 
grada. Treba osmisliti 
simbiozu dječjeg igrališta, 
zbog škole, i modernog trga
s uređenim zelenilom
i urbanim sadržajem.

Kad na krovovima zgrada 
nastaju zelene površine,
onda može i na krovu garaže.

Hvala što se trudite
urediti naš grad!

Uspješni javni prostori 
moraju biti uređeni 
koherentno, s jasnom 
oblikovnom idejom i 
identitetom. Ako se zatrpaju 
s previše elemenata, gubi 
se na osnovnoj kvaliteti 
prostora. Radi se o složenom 
prostoru jer se koristi i 
kao dječje igralište i javno 
igralište i javni trg. Također, 
sadnja stabala otežana je 
jer se prostor nalazi iznad 
garaže, pa bi sva trajnija, 
veća sadnja trebala biti 
povišena.
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Palma Karković Takalić, doktorica zna-
nosti, vijećnica MO Školjić-Stari grad i 
voditeljica projekta ‘Sportsko susjedstvo’ 
građanske inicijative Kvart za 5, pred-
stavila je projekt financiran 2021. godine 
iz Riječkog projekta lokalnog partnerstva, 
kojim je predviđeno postavljanje golova u 
ograđeni dio namijenjen igri s loptom te 
ličenje klupa na trgu. 

Inicijativa roditelja iz osnovne škole 
Nikola Tesla, koju je 2015. godine vodi-
la Aleksandra Deluka Tibljaš, a čije su 
intervencije projektirali arhitekti roditel-
ji-volonteri, podrazumijevala je uređenje 
trga iscrtavanjem koridora za pješake te 
postavljanje ograđenog prostora za igru 
loptom, za koju su djeca na radionicama 
s Društvom arhitekata Rijeka rekla da bi 
im bila korisna. Također, betonski su se 
blokovi iskoristili kao struktura za sjedal-
ice, dok su se svi zidići koji okružuju trg 
obložili daskama, time se pretvorivši u 
sjedeća mjesta na trgu.

Predstavljen je i projekt ‘Džepni park 
Lešnjak’, koji provodi građanska inicija-
tiva Kvart za 5 uz financijsku podršku 
MO Školjić-Stari grad kroz Riječki projekt 
lokalnog partnerstva. Voditeljica projekta, 
arhitektica Dragica Vukelić, predstavila je 
projekt zbog kojeg je, uz inzistiranje građa-
na, oslobođen dodatni dio zelene površine 
ograđen panelima koji štite deponirani 
srednjovjekovni zid pored kule Lešnjak. 

Ravnateljica Osnovne škole Nikola Tesla, 
prof. Tatjana Bandera Mrakovčić, izjavila 
je kako škola podržava i rado se odaziva na 
sve inicijative koje za cilj imaju oplemeniti 
njihova dvorišta. Zaključila je kako cijeni 
sve što je do sad učinjeno od strane inicija-
tiva i mjesnog odbora, ali i istaknula kako 
je nužno da se udruže snage svih prisutnih 

na panelu, pošto je to jedini način za posti-
zanje dugoročnog rješenja. 

Prezentaciju je zaključila Olga Stanić iz 
Centra tehničke kulture , koja je prezenti-
rala projekt STEM(AJMO!)  - parkovne 
površine planirane za 2022. godinu na 
Klobučarićevom trgu, a za koju je njihova 
organizacija dobila značajna sredstva iz 
Europske unije.

Eda Rumora, ravnateljica Direkcije za raz-
voj, urbanizam i ekologiju Grada Rijeke iz-
javila je kako će grad Rijeka podržati novo 
planirani projekt u suradnji s CTK, da pre-
ma trenutnim planovima nema naznaka da 
će se na trgu graditi zgrada javne namjene, 
no da nadležni nisu službeno odustali od 
gradnje na Klobučarićevom trgu.

Nakon diskusije ostalih sudionika, zamjen-
ica gradonačelnika gđa. Krpan (koja živi u 
našem kvartu) izrazila je zadovoljstvo 
iznesenim činjenicama i prijedlozima, ali i 
prilikom za pokretanje kulturnog dijaloga 
svih uključenih kojima je do te teme stalo. 
Podržava je ideju da se u kreiranju trajnog 
rješenja, osim struke, aktivnije uključe i 
građani, smatrajući da bi to predstavlja-
lo veliki iskorak u odnosu na dosadašnje 
prakse. Izjavila je da će se osobno zalagati 
da Klobučarićev trg ostane javni prostor za 
sve građane. 

Na nama je da dalje pomno 
pratimo i podsjećamo na 
ovu temu, važnu za sve nas, 
naš kvart, ali i cijeli grad. 
Panel-raspravu pogledajte 
na Youtube kanalu udruge 
Urbani separe.
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piše Olivera Stanić 

STEM PARK NA TRGU
IVANA KLOBUČARIĆA

U sklopu projekta STEMajmo!, ukupne 
vrijednosti 2.891.292,10 kn, a čiji je nositelj 
Centar tehničke kulture Rijeka te Grad 
Rijeka kao vodeći partner dobit će priliku 
urediti STEM laboratorij na Korzu te izgra-
diti STEM park na Trgu Ivana Klobučarića. 
Ukupna vrijednost radova je 925.307 kn.

STEM park je zamišljen
kao uređen i pripremljen 
vanjski prostor. Vizualno 
će biti sličan dječjem park, 
ali neće biti usmjeren 
ka razvoju motoričkih i 
socijalnih vještina, već 
će postavljeni elementi 
biti prilagođeni da potiču 
radoznalosti, razvoj kritičkog 
promišljanja, logičkog 
zaključivanja i interesa za 
STEM područja kod djece,
ali i opće populacije. 

Posredstvom interaktivnih, znanstvenih 
i edukativnih sadržaja namijenjenih svim 
dobnim skupinama, svojim eksponatima 
(pet složenih i tri jednostavna), od kojih 
svaki pokazuje i dokazuje zanimljive po-

jave iz STEM područja (matematika, fizike, 
astronomije i dr.) posjetiteljima će pružiti 
priliku da na interaktivan i zanimljiv način 
pokreću, osluškuju ili mjere eksponate te 
tako spoznaju zašto i kako svaki od njih 
uspješno funkcionira.

Kao društvo koje teži
ka efikasnom, održivom
i uspješnom razvoju, svjesni 
smo da životni standard 
u velikoj mjeri određuju 
znanja i inovacije. 

Stoga je razumljiva potreba da lokalna za-
jednica ulaže u promociju znanja i znanos-
ti te na taj način potiče interes svih dobnih 
skupina prema učenju i istraživanju. 

Kao jedinstveni projekt, 
STEM park će na originalan 
način obogatiti život 
građana Rijeke i turističku 
ponudu lokalne zajednice. 

Uz zanimljivu, interaktivnu prezentaciju 
znanosti u sklopu igre i istraživanja ekspo-
nata STEM parka, znanstvene se spoznaje 
lako usvajaju i postaju dio općeg obrazovan-
ja svih korisnika.



15. studenog 2021.
u 17 sati u Gradskoj
vijećnici Grada Rijeke,
naša Sandra Ivić održala
je uvodni govor panel-
rasprave Budućnost 
Klobučarićevog trga:

Dobar dan svima, 

moje ime je Sandra Ivić, i želim Vas sve li-
jepo pozdraviti u svoje ime te ispred Vijeća 
mjesnog odbora Školjić-Stari grad. Zahval-
jujem svima na odvojenom vremenu i in-
teresu za naš zajednički Klobučarićev trg 
njegovu prošlost, sadašnjost i budućnost.

Zašto smo odlučili javno i zajednički promišl-
jati i progovarati o Trgu Ivana Klobučarića i 
njegovoj sudbini?

Zato jer je taj trg srce
našeg kvarta. Jer na
njemu njegovi stanovnici
i posjetitelji upijaju jutarnje 
zrake sunca dok koračaju 
njime, kao i popodnevni
hlad kada se vraćaju kući. 

Zato jer se na njemu čuje vesela cika djece 
i njihov smijeh, dok slobodno i bezbrižno 
trčkaraju za loptom i igraju se. Zbog toga 
jer mlade obitelji šeću i po njemu voze dječ-
ja kolica, a naši najmlađi započinju svoje 
prve korake. Zbog toga jer se na njemu sus-
reću i razgovaraju i stariji i mlađi. Sjednu, 
predahnu... Jer se na njemu izmjenjuju tople 

prijateljske riječi i udiše čisti zrak. Jer se iz-
mjenjuju pogledi i ideje, sjećanja i osjećaji. 

Zato jer je to naše dvorište
i vanjski dnevni boravak.
I što mu se dogodilo ?

Zbog čega je jedan dragocjen i predivan 
javni prostor, zeleni park i igralište u cent-
ru grada, ispred OŠ Nikola Tesla, na kojem 
se protezao obrambeni zid dugo kroz povi-
jest, zaštićeno kulturno dobro, nestao? Zaš-
to je došlo do takvog zahvata u prostoru?

Tko je planirao i projektirao takvo što? 
Koje struke? Tko je predlagao takvu trans-
formaciju i zbog čega? Tko je to nadzirao i 
kontrolirao? Čiji su interesi prevagnuli? Što 
je Grad dobio, a što izgubio? Što su njegovi 
stanovnici dobili, a što su izgubili? Tko je 
odgovoran za sadašnje stanje? Tko je donio 
takve odluke?  Čime se rukovodio? Stanuju 
li te osobe u blizini ili ne žive s posljedic-
ama promjena koje su se dogodile?  Je li 
razmišljaju o njima? Je li djeluju kako bi se 
stvari popravile?

Zašto je Klobučarićev trg, 
kao najveći trg u centru 
grada, postao nedovršeni, 
betonirani sivi prostor koji 
zjapi tako već više od dva 
desetljeća? 
Sam sa sobom i s brojnim betonskim stu-
pićima, a ljeti dodatno grije uzavreli zrak u 
gradu kojem kronično nedostaje zelenila i 
klimatske otpornosti? Zar sve to, samo zbog 
izgradnje podzemne garaže i jedne zgrade? 
Je li to vrijedno toga? Tko se time okoristio, 

a tko je izgubio? I tko je to omogućio? Broj-
na se takva i slična pitanja nameću. 

Da. A odgovore nemamo. Nismo ih dobili. 
Nismo ih pronašli. Nitko ih nije napisao i 
javno objavio. Nitko, a osobito donositelji i 
provoditelji javnih politika, nisu analizirali 
posljedice svojih odluka. Nismo čuli zakl-
jučke, niti da li su donijeti. Kako se mogu 
ocijeniti nastale promjene u zadnjih tride-
setak godina na Klobučarićevom trgu?

Poznato nam je da nitko nije pitao stano-
vnike prije planiranja i provedbe pothvata 
- žele li oni takav zahvat u prostoru ? Je li 
žele, umjesto zelenog i šljunkom prekrive-
nog prirodnog parka i igrališta, ovo što 
imamo danas? Je li to njihova potreba? Jesu 
li zadovoljni sadašnjim rezultatom?

Zato nam je važno, kao 
predstavnicima lokalnog 
stanovništva, da se shvati 
kako je lako uništiti,
a tako teško stvoriti i 
zadržati ugodan, zeleni i 
javni okoliš. A on nam
nužno treba. Treba nam
kao zrak koji dišemo. 

Danas smo, valjda, svi toga puno svjesniji, 
uslijed klimatskih promjena kojima svje-
dočimo. Pitanje je, samo, je li donositeljima 
odluka to jasno i jesu li svjesni posljedica? 
Isto se pitanje postavlja i svakoj struci. I da, 
je li ih briga za dobrobit grada i njegovih 
stanovnika? Ili nije? Čini nam se da postoji 
puno prostora za napredak i za razgovor. I 
za popravljanje sadašnjeg stanja. Svakako 

smatramo da javna vlast, kao i svaka struka, 
trebaju puno više slušati i uključivati svo-
je stanovnike i njihove potrebe u procese 
planiranja. Kako da kvartovi budu bolja i 
ugodnija mjesta za sretan i kvalitetan život 
njihovih stanovnika? Sigurno to (naj)bolje 
znaju stanovnici koji ondje žive, jer samo 
oni ostaju, svakodnevno, s posljedicama 
i rezultatima odluka. Zato je upravo to 
logično i razumno. 

U tom smislu, s mišlju
da su stanovnici zaista
vrijedni te da grad bez 
stanovnika nije grad, 
završavam ovaj uvodni dio. 

Nadam se da će uslijediti otvorena, pozi-
tivna i konstruktivna rasprava o mo-
gućoj boljoj budućnosti zajedničkog nam 
Klobučarićevog trga. Nadam se da ćemo 
se u toj boljoj budućnosti susretati na 
Klobučariću, dijeliti ugodne trenutke na 
njemu te ih pohranjivati u velike i sjajne 
banke naših lijepih sjećanja i uspomena.

NINA MAJCAN ŠPRAJC:

‘Mi u Urbanom separeu stava smo da Klobučarićev trg treba urediti u multifunkcionalni javni prostor, odustati od gradnje predviđene poslovno-stambene zgrade, a srednjovjekovni zid prezentirati na adekvatnom mjestu na samom trgu. Predlažemo da se u budućem uređenju trga, osim struke, uključe i građani okupljeni u svojevrsnom Vijeću predstavnika raznih skupina javnosti.’
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Kako zapaliti
svjetlo u Aldo
Colonnello? 
Ovo je zanimljiva priča.
O problemima ulice Alda 
Collonnella već je puno toga 
kazano, pa i u ovom broju Pod 
Voltun. Okej. Imamo buku, imamo 
prljavštinu, imamo prometni 
kaos, imamo mrak. Onda – barem 
upalimo svjetlo!

Tako je vaše Vijeće u popis 
komunalnih prioriteta za 2022. 
godinu predložilo postavljanje 
rasvjetnog tijela nasuprot ‘bureka’. 
Prijedlog je, od strane Grada, 
prihvaćen. Predviđen trošak – 
72.000,00 kn. Možda se čini puno, 
ali postoje tehnički i građevinski 
detalji koji vjerojatno opravdavaju 
ovu procjenu Grada. Znat će se 
naknadno.

Već rutinski – Grad traži da 
pribavimo suglasnost vlasnika 
površine na koju bi se postavio 
rasvjetno tijelo, jer ta površina 
‘nije u gradskom vlasništvu’. 
Naravno, onda slijedi da ga i mi iz 
MO trebamo pronaći (vidi tekst 
na idućoj stranici). Pa smo ga 
pokušali i pronaći. Službenim 
kanalima, putem gradskog Odjela 
za urbanizam, razvoj, ekologiju i 
gospodarenje zemljištem.

Naknadno iz Direkcije za gospodarenje 
zemljištem dobivamo informaciju da im 
se „OGU za komunalni sustav očitovao 
da ova površina ne predstavlja javnu 
površinu.“ Usprkos našim opetovanim 
zahtjevima prema Odjelu za komunalni 
sustav, da nam obrazloži i dokumentira 
svoj stav, do dana pisanja ovog teksta, 
19. prosinca 2021., nismo dobili nikakav 
odgovor. 

Mi smo u Vijeću mišljenja da se radi 
o postojećoj, funkcionalnoj gradskoj 
infrastrukturi  koju treba evidentirati 
sukladno stvarnom stanju te 
odredbama Zakona o cestama i
Zakona o komunalnom gospodarstvu. 
Do daljnjega ostajemo pri istome, 
dok nam se od strane Grada ne 
dostavi detaljno obrazloženo i pravno 
utemeljeno drukčije obrazloženje. Jer 

– nije ovo priča samo o postavi jednog 
rasvjetnog tijela, već prvenstveno o 
uspostavljanju funkcionalne javne 
površine. Sve utemeljeno na zakonima 
i drugim provedbenim propisima, a 
u konačnici isključivo u javnu korist 
ovog kvarta i njegovih stanovnica 
i stanovnika, a što bi – vjerujemo – 
trebao biti i interes Grada Rijeke.

ODGOVOR DIREKCIJE ZA
GOSPODARENJE ZEMLJIŠTEM:

„Prema neslužbenoj bazi podataka nerazvrstanih cesta, sve katastarske čestice se nalaze unutar nerazvrstane ceste. Ako je tome tako, slijedom Zakona o cestama, iste se smatraju javnim dobrom u općoj uporabi u vlasništvu Grada Rijeke.“ - uz napomenu -„ali, još čekamo očitovanje Odjela za komunalni sustav o tome radi li se o dijelu nerazvrstane ceste. Jer, ako se radi, bez obzira na upis u gruntovnici, zemljište treba biti upisano kao javno dobro u općoj uporabi u vlasništvu Grada Rijeke.“

Kako zapaliti
svjetlo u
Starom gradu? 
U prošlom broju Pod Voltun najavili smo 
proširenje javne rasvjete u prolazu između 
ulice Đure Šporera i Andrije Medulića, 
financirano iz sredstava za male komunalne 
akcije, s procijenjenim troškom od 23.000,00 
kn. Taj je zahvat trebao biti realiziran još 
2020. godine. 

Kako su zbog uravnoteženja gradskog 
proračuna uslijed pandemijske krize gotovo 
svi komunalni prioriteti mjesnih odbora  iz 
2020. prebačeni u 2021. godinu, nadali smo 
se da će ova zona napokon zasvijetliti barem 
prije ovogodišnjeg Adventa. Ništa od toga!

Usprkos što je ovaj prijedlog Vijeća Mjesnog 
odbora još 2019. godine prošao reviziju 
stručnih službi Grada Rijeke, usprkos tomu 
što smo se i neposredno angažirali pronaći 
i kontaktirati vlasnike objekata, odnosno 
zgrada, na koje bi se vezale instalacije za 
javnu rasvjetu te i dobiti njihove načelne 
suglasnosti, usprkos vrlo detaljnom izvidu 
na terenu sa stručnim osobama iz Energa, 
gradski Odjel za urbanizam spustio je rampu. 

„Nakon svih rasprava, uvida na terenu te 
kontakata s Konzervatorskim odjelom u 
Rijeci, zaključujemo da ne možemo podržati 
ovakav, segmentiran i provizoran pristup 
proširenju javne rasvjete u Starom gradu…“, 
navode naši urbanisti te nastavljaju: 

„Ukoliko postoji ocjena da je potrebno 
dopuniti javnu rasvjetu unutar Starog grada, 
potrebno je izraditi cjelovito rješenje i na 
njega ishoditi odgovarajuća odobrenja za 
gradnju. Kod toga moramo istaknuti da 
nismo detaljnije upućeni u problematiku 
traženja dopune javne rasvjete od strane 
MO Školjić i odobrenje zahvata,“, zaključuju.

No – dobro! Osim što se ne 
možemo složiti da je MO 
proširenju javne rasvjete 
pristupio „provizorno“ (tehnički 
dio posla, zajedno sa skicama 
odradile su stručne službe KD 
Energo), pitamo se i kako je 
ovaj zahvat mogao biti uvršten 
u listu komunalnih prioriteta 
još 2020. godine, a da naši 
urbanisti nisu bili u njega 
„detaljnije upućeni“? Gdje 
nastaje šum u komunikaciji 
između mjesnih odbora, Odjela 
gradske uprave za komunalni 
sustav koji obrađuje prijedloge 
komunalnih prioriteta i Odjela 
gradske uprave za urbanizam 
koji o velikom broju prijedloga 
daje svoje prethodno mišljenje? 
Na ovo pitanje mi nemamo 
odgovor, ali bismo ga željeli 
čuti od onih koji imaju.

Naravno – bez dileme i zadrške 
podržavamo da se javna 
rasvjeta u Starom gradu 
projektira sukladno odredbama 
DPU Stari grad, svjesni da valja 
čuvati njegovu ambijentalnu 
vrijednost i povijesni značaj. 
Mi ćemo se rado uključiti 
u ovu priču odmah kad se 
nadležni odjeli gradske 
uprave i Konzervatorski odjel 
Ministarstva kulture dogovore 
gdje i kako je to moguće.

Za početak – predlažemo da 
se u 2022. godini iz sredstava 
gradskog proračuna financira 
tehnička dokumentacija 
proširenja javne rasvjete 
u Starom gradu koja bi 
prema nama dostavljenim 
informacijama koštala oko 
50.000,00 kn, pa da svi zajedno 
krenemo dalje.    

1514 BEZ
PAPIRA
NIŠTA!
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Bezimeni parkić između Žrtava fašizma 6 

i 8 mjesto je koje je još 2019. godine okupi-

lo lokalnu susjedsku inicijativu nazvanu 

‘Kvart za 5’. Dio nas, sada dio mjesnog 

odbora, a tada građanke i građani, nezado-

voljni stanjem parkića i u želji okupljanja 

susjedstva uzeli smo ‘stvar u svoje ruke’   – 

iliti kistove, boje, lopatice, grablje, vreće za 

smeće i malim koracima – bojanjem klupa, 

čišćenjem, sadnjom novih biljaka – krenuli 

k oblikovanju i mijenjanju svog najužeg 

okruženja. Tijekom tog puta, a koji se nar-

avno nije zadržao samo na ovom parkiću, 

susreli smo se i obradovali s namjerom 

Grada da u taj parkić uloži oko 400.000,00 

kn u okviru šireg i cjelovitijeg uređenja. To 

se, na žalost, do danas nije dogodilo. Da se 

ipak, barem za korak, približimo onome što 

što su željeli i očekivali naši sugrađani, iz 

sredstava komunalnih prioriteta za 2022. 

rezervirali smo 34.000,00 kn za postavu 

špine s pitkom vodom u parkiću. Nadamo 

se da će se već ovog ljeta naši mališani i 

drugi susjedi, vrijedni komunalci koji 

održavaju parkić i svi namjernici moći osv-

ježiti najukusnijom i najljepšom, našom 

riječkom vodom. U našem bezimenom 

parkiću. 

P.S. – Ajmo mu napokon dati ime? Pišite 

nam prijedloge na mo.skoljic-starigrad@

rijeka.hr

Mjesto radnje: Školjić 7C, nekadašnji 
caffe bar ‘Park’. U srcu kvarta, okružen 
brojnim stanarima. Vrijeme radnje: pre-
ko pet godina, a vjerojatno i više. Uvod: 
Korisnik napušta prostor i predaje ga 
vlasniku u posjed (Republika Hrvatska i 
Grad Rijeka u nejasnim i nedefiniranim 
postotnim i vlasničkim odnosima). 
Zaplet: Prostor propada, prozori i vra-
ta razvaljeni, nesretni ljudi dolaze na 
privremeno i povremeno sklonište, bo-
ravište i prebivalište. Smeće, prljavšti-
na, buka. Susjedi u strahu i nelagodi. 
Tu i tamo pokoja intervencija polici-
jskih službenika, a Rječina i dalje teče. 
Rasplet: Stanari već ljuti, Vijeće urgira 
prema Gradu u nekoliko navrata, Grad 
se dogovara s Državom, napokon pros-
tor očišćen, na prozore zakucane daske, 
okoliš i dalje neuređen i prljav, ali barem 
nema nepoznatih noćnih susjeda. Zakl-
jučak: Vidjet ćemo.    

Čudna je to i posebna ulica. Nama 
jako draga. Živi svoje posebne 
živote.  Prometnih života kao da 
je najmanje dva ‒ jedan je onaj 
od početka pa negdje do bro-
ja 23, gdje su solidni nogostupi, 
uređena parkirna mjesta i stu-
pići, a onda, od 23 do kraja ulice 

‒ neki paralelni svijet. Parkira se 
gdje tko kako hoće i može. Krea-
tivni načini osiguravanja „svog“ 
parkirnog mjesta. Prostora  za 
zamjenu svijećica i ulja prijatelju, 
susjedu i slučajnom namjerniku. 
Pješaci osuđeni na kolnik, vozači 
na rupe. Svi zajedno na ‒ „pa to 
je Vodovodna“. Može li drukčije? 
Smirenije, sređenije? Vidjet ćemo. 
Vijeće je, iz komunalnih prioriteta, 
osiguralo 15.000,00 kn za izradu 
prometnog rješenja za Vodovod-
neu ulicu od kućnog broja 23 do 
kraja ulice. Pa da vidimo gdje će 
nas to odvesti. Da vidimo, zajedno 
sa stanarima, kuda, ali i kako teče 
Vodovodna.    

30. studenog 2021. godine na Trgu sv. Bar-

bare, Udruga za promicanje djece ‘Portić’ 

obilježila je petnaestu obljetnicu svog 

djelovanja izdavanjem slikovnice ‘Mala 

barka iz Portića’. Većini sugrađanki i su-

građana udruga Portić poznata je po pro-

jektu ‘Pripovjedač/ica priča za laku noć’, 

znanom i kao ‘Tete i barbe pričalice’, pa je 

upravo izdanje slikovnice bio logičan sli-

jed za proslavu. Volonteri udruge kroz sve 

ove godine pročitali su mnoge priče, koje 

su terapeutski djelovale i na slušatelje, ali 

i na one koji su ih čitali. Ovog puta, Portić 

je kreirao vlastitu slikovnicu –  vlastitu 

priču koja će biti, vjerujemo, zanimljiva i 

djeci i odraslima. Slikovnica je djelo Ma-

rine Bjelobabe, dugogodišnje volonterke i 

tete pričalice, a promovira vrijednosti koje 

udruga njeguje od samih početaka – zajed-

ništvo, humanost i kreativnost.

Složna braća 
kuću grade

Mala barka
iz Portića

Kuda teče
Vodovodna

Voda koja teče
u parku koji stoji

Problemi
nepresušni
i rješenja
tekuća
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Eto, da se podsjetimo, 12. prosinca 2017. 
godina na inicijativu grupe građanki i 
građana s našeg područja organiziran je 
sastanak s tadašnjim gradonačelnikom g. 
Vojkom Obersnelom i suradnicima, a na 
temu – problemi svakodnevnog života 
stanarki i stanara u našem kvartu. 

UKAZALI SMO NA 
KLJUČNE PROBLEME. 
NEKI SU PREPOZNATI  

I O NJIMA SMO 
RAZGOVARALI. NEKI SE 

VUKU DUGO, DUGO. 
Za neke probleme gradske su nas vlasti 
uputile na I. policijsku postaju, a opet, na-
kon sastanka s tadašnjim načelnikom g.

Alenom Perkušićem, isti nas je vraćao na 
gradske vlasti. I tako smo se mi građanke 
i građani, koji plaćamo javna davanja da 
nadležni rješavaju naše probleme u našoj 
zajednici, osjećali kao lopta. 

OBEĆANA SU
RJEŠENJA - NEKA SU 
ISPUNJENA, A NEKA 

STOJE. NEISPUNJENA
I DALJE. 

Kako bi ukazali da i dalje postoje bro-
jni stari, ali i novi problemi stanovnica 
i stanovnika i kako bismo zajedno ri-
ješili bar neke, pred ljeto smo zatražili 
sastanak s novim gradonačelnikom g. 
Markom Filipovićem i njegovim surad-
nicima, kao i predstavnicima policije te 
državnog inspektorata. Bez zajedništva 
nema napretka.

Pred kraj ljeta, 31. kolovoza 2021., sas-
tanak je održan. Na njemu smo istakli niz 
dugoročnih problema koji se ne rješavaju 
na odgovarajući način, a narušavaju kval-
itetu stanovanja i zdravlja u centru grada. 
Oni ukazuju na nedostatak odgovarajuće 
pažnje i kontinuiranih, smislenih ak-
tivnosti gradskih vlasti zajedno s drugim 
razinama javne vlasti i drugim sudionici-
ma, a sve kako bi se ti svakodnevni prob-
lemi riješili. Neki od njih su:

Problem buke, osobito noćne, kao i nere-
da, nečistoće, narušavanja javnog reda i 
mira te druge negativnosti koje narušav-
aju i smanjuju kvalitetu stanovanja.

Komunalno, urbanističko, prometno i 
svekoliko uređenje ulice Alda Colonnella 
i njene šire okoline.

Ugradnja usporivača prometa, ‘ležećih 

policajaca’, u Agatićevoj i Đure Šporera. 
 Potreba revizije sustava raspodjele sred-
stava za komunalne prioritete riječkih 
mjesnih odbora.

Projekt izgradnje i modernizacije dvoko-
losječne pruge Škrljevo - Rijeka - Jurdani, 
njezin budući utjecaj na kvalitetu života 
u kvartu te prostorno i svako drugo plan-
iranje vezano uz tu prugu.

Klobučarićev trg, uzduž i poprijeko. 

Negativne pojavnosti na koje stanovnice 
i stanovnici ukazuju su osobito:

‘Đir po Starom gradu’ - projekt koji je, 
kao neželjene posljedice, donio nered, 
prljavštinu, noćnu buku i, katkad, nesig-
urno okruženje.

Cjelonoćni rad objekata brze prehrane 
ispred kojih se do kasnih noćnih i ranih 
jutarnjih sati okupljaju brojni kupci uz 
prateću buku, glazbu, svađe i slično.

Ugostiteljski objekti koji, de facto, svi 
rade kao noćni klubovi, a u pandemi-
jsko vrijeme puštaju glazbu sa zvučnika 
postavljenih na terasama.

Odvoz otpada u našoj se zoni obavlja u 
kasnim noćnim ili vrlo ranim jutarnjim 
satima, a barem na taj izvor buke Grad, 
odnosno KD Čistoća mogu utjecati dru-
gačijom organizacijom rada.

Epidemiološka ograničenja dala su tek 
neznatna poboljšanja stanovnicama i 
stanovnicima kvarta, pa je radno vrijeme 
ograničeno na ponoć.

NO, TO NIJE TRAJNO 
RJEŠENJE TIH I

SLIČNIH PROBLEMA, 
VEĆ JE NEOPHODNO 

OKRENUTI SE 
OSMIŠLJAVANJU 

I USTRAJNOM 
PROVOĐENJU 

KVALITETNIH JAVNIH
I GRADSKIH POLITIKA 

KOJE ĆE VODITI
RAČUNA O STVARNIM 

POTREBAMA STVARNIH 
STANOVNIKA

OVOG DIJELA GRADA.
I to u odgovarajućem i usklađenom razm-
jeru sa potrebama rada ugostiteljskih ob-
jekata. Svi smo se složili da su problemi 
povezani i isprepleteni te da ih je potre-
bno aktivno rješavati uz sudjelovanje na-
dležnih gradskih tijela i drugih institucija 
te svih sudionika. 

Stoga je gradonačelnik Filipović odre-
dio g. Maju Malnar, pročelnicu OGU za 
Komunalni sustav, kao osobu koja će s 
Vijećem mjesnog odbora Školjić- Stari 
Grad koordinirati daljnje aktivnosti i 
iznalaženje rješenja.

NADAMO SE
NAPRETKU NA TOM 

PODRUČJU,
NA KORIST

BOLJE KVALITETE
ŽIVOTA SVIH 

STANOVNIKA NAŠEG 
KVARTA.

PROBLEMI
NAŠI

SVAGDAŠNJI
I SASTANAK

S JAVNIM
VLASTIMA

piše Sandra Ivić



FORA, A
SKRIVENO
Posebna mjesta

u našem kvartu

za vas je sakrio 

Marin Nižić

 Ima jedna lijepa livada, između Guvernerove iVia Rome. Tu je nekad bila srednjevjekovna kula.

 Najuža ulica uRijeci. Kada prođeš njome, pogledaj gore.

 Nekad zatvoreno,a nekad otvoreno.Dosta posebno dvorišteiza jedne osnovne škole.

 Osim reklama, u ovom portunu netko je pustioi ostatke iz doba Rima.
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 Preko puta pumpe jedina

je zelena površina uz Rječinu

u našem gradu.

 Tu ima puno povijesti.

Nekad su se ovdje naši stari

kupali, trenirali i rekreirali.

 Iza rampe nalazi se

spomenik riječkom tramvaju.

Pitaj zaštitara, pustit će te.

 Stari kovani lift u 

krasnom stubištu.

Pozvoni, možda te netko 

pusti unutra ‒ portuna

u ovoj ulici su samo dva.

 Iza modernističkog 

stambenjaka krije se 

čudnovato dvorište.

Dođi kada padne mrak,

pa gledaj svjetla.

 Na neobičnom mjestu 

raste ginko, jedno od 

najvećih stabala u našem 

gradu. Prođi u jesen.

 Malo dvorište od

betona s puno mjesta

za sjesti i o
dmoriti.

Takvih u Rijeci nema

puno, a kamoli ovakvih.

 Često je Rječinu
bojila u crveno, a goveda
su, u koloni, hodala
ulicom do nje.

 Jedini park u cijeloj
ulici i šire. Zovemo ga 
džepni,  jer je jako mali.

 Urbani vrtovi puni 
zelenila, vrtlarskog znanja
i lijepih pogleda na grad.
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PARKOVODNA 37

Znate li da Vodovodna baš i nema neki park? 
Klupicu za sjesti i odmoriti, staro stablo, malo 
zelene trave, hlada? E, pa – to će se promijeniti 
na proljeće. U suradnji s udrugom Urbani se-
pare i platformom za razvoj zajednice Mjesni 
odbor Hartera pokrenuli smo akciju uređivanja, 
ozelenjavanja i aktiviranja zelene površine na 
sredini Vodovodne, kod kućnog broja 37. Radi se 
o maloj parceli na kojoj je davno stajala obitel-
jska kuća. Danas ondje možete pronaći dvije 
zelene terase povezane strmom rampom, dva 
visoka stabla gustih krošanja i jedan kameni 
zidić u raspadanju.

Sve smo izbliza promotrili i studirali 4. 12. 2021. 
uz stručno oko Ivane Keller iz riječke Tranzici-
jske inicijative, koja je okupljenima ukazala na 
sadašnje bilje i kvalitetu zemlje, pa onda pred-
stavila mogućnosti za novo ozelenjavanje. Dese-
tak sudionica i sudionika maštalo je o budućem 
izgledu ovog malog paketa zelenila, a putem su 
se na kratko pridruživali i susjede i susjedi, od 
kojih su pokoji u prošlosti i sami sadili, čistili ili 
samo poštovali ovaj komadić prirode.

Nakon male permakulturne, biološke i ekološke 
edukacije krenuli smo u akciju čišćenja. U sat 
vremena sakupilo se dosta plastike i drugog 
čovjekovog nemara, a svo lišće smješteno je u 
kut - za neki budući prirodni kompost, koji će 
obogatiti zemlju za sadnju.

Čekamo proljeće, kada ćemo ugrijani suncem 
saditi začinsko i aromatično bilje uz visoke, 
mirisne aronije i ribizle. Možda po putu osvane i 
klupa, možda i stol. Tko zna. Morat ćete nam se 
pridružiti. Vidimo se kada nam se vrati toplije 
vrijeme, kod Vodovodne 37.
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Već dulji niz godina Grad Rijeka 
raspisuje godišnji natječaj 
za Riječki program lokalnog 
partnerstva - takozvani ‘RPLP’. 
Natječaj financira i obuhvaća 
uređenja manjih javnih površina 
u vlasništvu Grada. Skupina 
građana okupljenih u civilnu 
inicijativu, mjesni odbor ili pak 
grupica susjeda, tako mogu prijaviti 
uređenje neke površine u svojoj 
neposrednoj okolini. Planirani 
zahvati trebaju biti mogući bez 
ishodovanja građevinske dozvole 
iliti prvenstveno se odnose na 
hortikulturno oplemenjivanje i 
postavljanje urbane opreme.

Na javni natječaj, koji je raspisan 
u okviru RPLP-a 2021. godine, 
Mjesni odbor Školjić – Stari grad 
prijavio je zelenu površinu koja 
se proteže između zida dvorišta 
Crkve Uznesenja Blažene Djevice 
Marije i Ulice Đure Šporera. Radi 

se o površini do koje leži raspiljeni 
srednjovjekovni zid ograđen 
metalnim panelima. Ti paneli jednim 
su svojim krajem pričvršćeni za 
srednjovjekovnu kulu Lešnjak, po 
kojoj je ovaj mali budući park, u 
neposrednoj blizini, i dobio ime. 

DŽEPNI PARK JE INAČE,
PO SVOJOJ DEFINICIJI,
MALA ZELENA OAZA
U URBANOM OKOLIŠU,
ŠTO U POTPUNOSTI 
ODGOVARA SLUČAJU.

Prostor parkića Lešnjak zapušten 
je dugo godina i u međuvremenu 
se uglavnom koristio za odlaganje 
smeća pored kontejnera koji 
su do nedavno tu stajali, kao 
i ‘imitacija’ javnog WC-a. Ova 
situacija dugo vapi za promjenom 
koju Mjesni odbor Školjić – Stari 
grad uz podršku aktivnih susjeda 

sada pokušava ostvariti. Projekt 
je prijavljen na uređenje i preko 
natječaja „Zeleni val“ koji je 
raspisala Rijeka 2020 – Europska 
prijestolnica kulture, ali se tada 
nije realizirao zbog otežanih 
okolnosti prvenstveno vezanih uz 
pojavu pandemije.  Unatoč tome, 
tada su napravljeni prvi bitni 
koraci – ishodovana je suglasnost 
konzervatora za planiranu 
intervenciju i uklonjene su kamene 
gromade sa površine, čime se ona 
povećala na današnjih 160 metara 
kvadratnih.

U okviru RPLP-a, radovi se 
nastavljaju. Prvi korak bilo je 

premještanje kontejnera kako bi se 
spriječilo daljnje odlaganje otpada. 

PRISTUP REALIZACIJI
PARKA JE MINIMALNO 
INVAZIVAN, U SMISLU DA
SE U NAJVEĆOJ MOGUĆOJ 
MJERI ČUVA POSTOJEĆE 
DRVEĆE. 

Za hortikulturne savjete angažirana 
je stručna osoba. Uzevši sve u 
obzir, nakon razmatranja, ipak je 
uklonjeno jedno stablo pajasena, 
jer se smatra štetnim. Radi se o 
vrsti uvezenoj s područja Azije 
koja se nekontrolirano i brzo širi 
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DŽEPNI
PARK   LEŠNJAK

iliti kako nastaje novi
park u susjedstvu
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te spriječava rast drugih domaćih 
vrsta. Pajasen je također vrlo 
rizičan i za alergičare te se smatra 
jednom od najagresivnijih vrsta 
čija je sadnja danas čak i zakonski 
regulirana.

NO, U EKOLOŠKOJ
MANIRI, DA SE ZA SVAKO 
UKLONJENO STABLO
ZASADI BAREM JEDNO
NOVO, LEŠNJAK ĆE
DOBITI CJELOGODIŠNJU 
MAGNOLIJU, JAPANSKU 
TREŠNJU I JEDAN GRM 
JUDIĆA. 

Cijelom dužinom zida parkića, koji 
ga dijeli od crkvenog dvorišta, 
planira se posaditi ukrasna 
puzavica – peterolisna lozica. 
Osiromašena zemlja obnovljena 
je nizom slojeva, bez korištenja 
kemikalija, a kao završni sloj 
planiran je travnati pokrov. 
Čempres je zadržan, baš kao i stablo 
lovora kojem je podšišana krošnja. 

ZA KRAJ, PREDVIĐENA
JE POSTAVA URBANE 
OPREME – KOŠEVA ZA
SMEĆE, KLUPA I KLUPICA
ZA DJECU. LEŠNJAK JE
U NASTAJANJU. 

Nešto od planiranog je već 
napravljeno, klupe i koševi za smeće 
postavit će se u prvoj polovici 
siječnja 2022. godine, a travu 

očekujemo u proljeće. Čuvajte 
Lešnjak do tada. Poštujte ogradnu 
barijeru i ne šećite svoje pse. 
Čuvajte ga i kasnije, kada bude 
završen i nov, načinom na koji ga 
koristite. Upozorite one koji bacaju 
smeće ili uništavaju opremu, kao 
što biste ih upozorili da to čine u 
vašem dnevnom boravku. 

JER NAMJENA OVOG 
PARKIĆA UPRAVO JE DA, 
PONEKAD, BUDE VAŠ
DRUGI DNEVNI BORAVAK. 

Lešnjak je realiziran sredstvima 
Grada Rijeke u iznosu od 37.500,00 
kuna, ali volonterski doprinos 
članova Mjesnog odbora, susjeda, 
djece iz Osnovne škole Nikola 
Tesla, štićenika prihvatilišta ‘Ruže 
sv. Franje’ i drugih pomagača 
je iznimno velik. Nemjerljiv je i 
angažman velečasnog Sanjina 
Francetića koji je tijekom cijelog 
projekta bio velika logistička 
podrška i osigurao vodu za 
zalijevanje parkića. 

I za kraj, tu su fotografije koje 
prikazuju neke etape preobražaja. 
Završne vizualizacije nema, ona je 
prepuštena strpljivosti i mašti,
kako bi iščekivanje bilo slađe 

Srdačan pozdrav i sve najbolje 
u novoj 2022. godini! želi vam 
voditeljica projekta i vaša susjeda, 
Dragica Vukelić



PRUGA
I MI
piše Sandra Ivić

Pruga i mi pratimo se i 
pokušavamo se bolje i 
detaljnije upoznati od 
(davne) 2019. do danas.  
Želimo shvatiti kako je 
isplanirana i kako će 
izgledati, kako će se 
izvoditi radovi, kako će 
to utjecati na nas i naše 
susjede, na naše domove, 
na našu budućnost. Hoće 
li prevladati pozitivne ili 
negativne strane?

Zato sudjelujemo u 
javnim prezentacijama 
koje organiziraju HŽ 
infrastruktura, IGH te 
Grad Rijeka. Raspitujemo 
se, predlažemo zaštitu od 
buke, vibracija i štetnih 
utjecaja. Tražimo da nam 
se pokaže konkretan 
arhitektonski projekt kroz 
naš kvart. Pokušavamo. 

Međutim, iako na 
prezentacijama budu 

izloženi neki prikazi 
nadvožnjaka nad 
Rječinom u našem kvartu, 
do danas, ipak, nismo 
imali priliku vidjeti niti 
dočekati arhitektonski 
projekt rekonstrukcije i 
proširenja u dvotračnu 
prugu.

Čuli smo da je ove zime 
konačno stigao taj 
projekt. Nadamo se da će 
nam odgovorni omogućiti 
da se što prije upoznamo 
s njime. Pozivamo ih da 
nam omoguće pristup tim 
značajnim informacijama, 
koje bi svakako trebale 
biti javne.

Imamo pravo znati, pa 
onda i pravo utjecati na 
odluke koje se tiču naših, 
kolektivnih interesa.

Naime, 2022. godine 
trebali bi započeti radovi 
na rekonstrukciji, a koji 
će biti dovršeni do 2027. 
godine. Mi, s druge strane, 
još ne znamo kako izgleda 
projekt. Što vi mislite 
o tome? Planiraju li HŽ 
infrastruktura i drugi 
dionici dovoljno dobro? 

Vode li projekt dovoljno 
dobro? Vode li računa o 
potrebama i interesima 
lokalnih zajednica, koje 
žive uz prugu? 

Nova pruga i stajalište na 
Školjiću sigurno će imati 
velik utjecaj na naš kvart 
i stanovanje u istome. 
Zato, kao zainteresirana 
javnost i kvartovska 
zajednica građanki i 
građana, želimo doznati 
što više pravovremenih i 
kvalitetnih informacija.

Ovim putem molimo Grad 
Rijeku, HŽ infrastrukturu 
i ostale dionike da nam 
omoguće sudjelovanje 
u razradi i definiranju 
detalja ovog značajnog 
projekta za naš kraj. 

To je njihova dužnost,
a naše pravo.
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piše Sandra Ivić

POKRENULI
SMO
PROMJENE
NAČINA
FINANCIRANJA
KOMUNALNIH
PRIORITETA

U proteklom periodu 
žalili smo se na suviše 
puno potreba za boljim 
komunalnim uslugama
i intervencijama u našem 
kvartu koji, osim njegovih 
stanovnika, intenzivno 
koriste i drugi dionici. 

Utvrdili smo da se 
godišnje na našem 
području trošilo oko 
85.000 kuna godišnje,
a od iduće godine taj bi 
iznos trebao biti veći, 
pa iznositi 121.000 kuna.

Zatim smo proučavali 
i analizirali sustav 
financiranja komunalnih 
prioriteta i postavki 
standarda opremljenosti 
te kriterija za utvrđivanje 
tzv. slabo razvijenih 
mjesnih odbora, kao i 
raspodjele tzv. sredstava 
poravnanja. 

Uočili smo velike 
nejednakosti, nelogičnosti 
te nefunkcionalnosti.

Tako u proteklih
16 godina, ni jedan 
slabo opremljeni 
mjesni odbor, izuzev 
Pašca, nije izišao
iz te kategorije.

Usprkos velikim 
sredstvima koja su uzeta 
od tzv. dobro razvijenih 
MO-a poput našeg i 
drugih u centra grada. 
Upravo tu uočavamo velik 
i neopravdan problem.

Očito takav sustav ne 
dovodi do željenih ciljeva
i ishoda. Uz navedeno, 
stanovnici centra 
Rijeke plaćaju najvišu 
komunalnu naknadu, 
a iz nje dobivaju jako 
lošu komunalnu uslugu. 
Primjerice, od 80 % 
komunalne naknade 
građana ovog MO-a, isti 
nazad na svom području 
za komunalne prioritete 
dobiju svega 42,53%. 
S druge strane, građani 
MO Orehovica po istom 
ključu dobiju 592,03% više 
od onoga što sami plate. 

Daljnji problem 
nesvrhovitog sustava 
uočavamo i u potpunom 
isključivanju komunalne 
naknade od poslovnih 
prostora iako oni te 
njihovi korisnici i 
suradnici značajno 
opterećuju prostor i 
infrastrukturu centra. 

Osim pravednijeg 
i svrhovitijeg 
načina prikupljanja 
i preraspodjele 
sredstava za 
komunalne prioritete, 
bilo bi vrlo važno 
pojednostaviti, 
odnosno redefinirati 
ponekad nepotrebna 
i birokratska 
ograničenja 
u trošenju tih 
sredstava.

Zbog velikih i dugotrajnih 
nejednakosti i uočenih 
problema, predložili smo 
u lipnju 2021. godine 
gradskim vlastima 
započeti sa revizijom 
sustava financiranja 
komunalnih potreba i 
prioriteta.

Nadamo se boljem 
i pravednijem 
skupljanju i raspodjeli 
financijskih 
sredstava i boljim 
komunalnim 
rješenjima!
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ŠTORIJA O
PRIMORSKOM

PARKU
PIŠE NINA MAJCAN ŠPRAJC

‘Primorski park u srcu grada’ projekt 
je udruge Urbani separe, koji je među 
mnogim drugim odabralo Vijeće 
građana u sklopu programa Zeleni val 
Rijeke 2020.

Projekt je za cilj imao ozeleniti, 
urediti i za javnost otvoriti jednu od 
rijetkih zelenih površina u riječkom 
Starom gradu ispred Primorske 
konobe. Nakon što su prije nekoliko 
godina na toj lokaciji postavljene 
ljuljačke za malu djecu i  posađena 
trava, ‘otvorio’ se jedan novi javni 
prostor koji je prije služio samo kao 
prolazna točka građanki i građana. 
Naša članica, arhitektica Leora Dražul, 
i voditeljica projekta Nina Majcan 
Šprajc u suradnji s drugim članovima 
udruge, susjedima i volonterima, 
osmislile su projekt koji je za cilj 
imao kreirati novi „urbani separe“, 
odnosno malu oazu u centru grada za 
druženje i odmor. Na platou niže od 
postojeće sjedeće garniture postavljen 
je novi set nadahnut barkom i 

jedrima. Zidiće oko dječjeg igrališta 
obložili smo daskama kako bi se 
stvorila dodatna mjesta za sjedenje, a 
u borovoj šumi postavili smo fitness 
spravu koja može služiti za sjedenje, 
kako se najčešće u ovom slučaju i 
koristi. 

Među ostalim prostor smo dodatno 
oplemenili sadnjom autohtonog i lako 
održivog bilja (perunika, oleandera i 
ciklama) i obilježavanjem postojećih 
stabala (himalajski cedar, “palma” - 
visoka žumara, obični čempres, 
arizonski čempres) i voćki  (amula, 
smokva, maslina) info pločicama koje 
je oslikala riječka umjetnica Ines 
Pekmezmed, a tekstove na njima 
osmislila je naša članica Ana Fabijan. 

Komunalni odjel je, na inzistiranje 
susjeda i nas, postavio još jedan 
koš za smeće - što je ponekad, čak i 
najčešće, vrlo teško isposlovati. Baš to 
smatramo velikim uspjehom.
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OVDJE ZAVRŠAVA 
OPTIMISTIČNI DIO 
PRIČE I KREĆE DIO 
O BIROKRATSKIM 
ZAVRZLAMAMA:

Prilikom provedbe ovog 
projekta naišli smo na jednu 
montipajtonovsku situaciju.
U razgovoru sa susjedima, a i iz 
vlastitog iskustva, znali smo da je 
lokacija koju uređujemo jedna od 
kvartovskih destinacija za kvartovske 
pse - kako za šetnju, tako i za vršenje 
nužde. Činilo nam se logično da 
komunalcima napomenemo kako 
bi, osim kante za smeće, na ovoj 
lokaciji bila prijeko potrebna ona 
specijalizirana verzija za pseći izmet. 
Na naše veliko iznenađenje, doznali 
smo da se kanta za pseći izmet smije 
postaviti samo na površine koje 
su deklarirane kao parkovi, a kako 
se ova površina ne vodi kao park, 
postavljanje takve kante, uz sva naša 
nastojanja, nije bilo moguće.

TAKO SMO SHVATILI I 
ZAŠTO NIGDJE U ŠIREM 
CENTRU GRADA, GDJE 
STVARNO POSTOJI TAJ 
PROBLEM, NE POSTOJE 
PRIMJERENE KANTE ZA 
SMEĆE. 

Novopostavljeni set za sjedenje i 
oazica koju smo oko njega kreirali 
odmah je postala hit. Nije bilo puta 
da bi prošli pored njega, a da nije 
bio zauzet. Koristili su ga i nonići 

i učenici iz obližnjih gimnazija, a 
svoj je vrhunac korištenja dosegla 
prilikom prvog lockdowna, kada su 
se tamo počele jesti marende i piti 
kave danju, a alkohol noću. Korona je 
nakratko dovela standardne običaje 
‘zapadnjaka’ u naš grad. 

TEK (ILI VEĆ?) U PRVOM 
NALETU KORONE IMALI 
SMO PRILIKU VIDJETI 
KOLIKO JAVNI PROSTOR 
STROGOG CENTRA GRADA 
OSKUDIJEVA OSNOVAMA 
– PARKOVIMA, KLUPAMA, 
KOŠEVIMA ZA SMEĆE I 
JAVNIM WC-IMA. 

Bilo nam je drago da smo 
pravovremeno dali barem mali 
doprinos rješavanju tog problema 
ovom našom intervencijom, kao 
i onom u Kružnoj ulici koju smo 
stvorili nekoliko godina ranije.

Drugi problem na koji smo naišli je 
činjenica da niti jedan od dvadesetak 
projekata koji su ostvareni u sklopu 
Zelenog vala, a koji se nalaze u 
javnom prostoru grada Rijeke još 
uvijek nije službeno preuzet na 
upravljanje i održavanje Grada 
Rijeke. Srećom, kroz godine suradnje 
s Komunalnim odjelom, i ponekad 
uz pomoć MO Školjić-Stari grad, 
uspijemo ‘isposlovati’ da se neki 
sitni popravak odradi kroz redovno 
održavanje. Na tome smo silno 
zahvalni. No, ponekad i drage tete iz 
Komunalnog odjela ne mogu pomoći. 
Jer se zapetljamo u birokraciji.



Početkom rujna, nakon što je 
nepoznati počinitelj uz dosta truda 
uspio razvaliti gornju ploču stola, 
a tvrtka koja je na natječaju Grada 
Rijeke dobila redovno održavanje 
svih parkova i igrališta zaključila 
da našem stolu nema spasa, tete iz 
Komunalnog obavijestile su nas da 
ne postoji način da Grad proizvođaču 
plati popravak i odvoz na deponij. 

DA BI CIJELA PRIČA IPAK 

IMALA SRETAN KRAJ, 
TU ULIJEĆE NAŠ SUPER 
JUNAK LINO IZ ‘RADIONE’. 

UZIMA STOL S DEPONIJA, 

POPRAVLJA GA I VRAĆA 

NA ISTO MJESTO.

Hvala Linu. Hvala Ani, Dolores, 
Leori, Pavelu, Zrinki, Dajani, Zoranu 
i Draganu koji u našoj maloj, ali 
učinkovitoj Viber zajednici ‘Čuvari 
Primorskog parka’ pomno motre na 
bilo kakvu nepravilnost koju treba 
prijaviti nadležnim službama, ljeti 
skrbe da su biljke zalivene i da je 
dragi nam parkić voljen i čist.

SAMO UMREŽAVANJEM 

I SVOJIM VLASTITIM 
DOPRINOSOM, KOJI 
PONEKAD NE TRAŽI 
VIŠE OD SLANJA JEDNE 
PORUKE ILI E-MAILA, 
MOŽEMO UTJECATI NA 
SVOJU NEPOSREDNU 
OKOLINU. ZATO VAS 

POZIVAMO DA SE, AKO 
I VI SVAKODNEVNO 
PROLAZITE KROZ ILI OKO 

PRIMORSKOG PARKA, 
PRIDRUŽITE NAŠOJ VIBER 

ZAJEDNICI:

shorturl.at/mqL27
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*Upravo uviđam da sam napisala

tri stranice posvećene jednoj klupi,

ali ova stvarno to zaslužuje :)

U kolovozu 2021. preselili smo se na 
novu adresu – Ružićeva 14. Dijelimo 
ga s Mjesnim odborom Centar-Sušak, 
na čijem se području prostor i nala-
zi. Za razliku od prethodnog, izrazito 
derutnog, ovaj je mnogo primjereniji za 
redovan rad tajništva te organizaciju 
sastanaka i sličnih aktivnosti. Zahval-
jujemo, naravno, Gradu Rijeci na novom 
prostoru. Ipak, i nadalje smatramo da 
ni ovo rješenje ne omogućava ono što 
bi prostori mjesnih odbora trebali biti 
(a neki i jesu) – središta i sjecišta kvar-
tovskog života, mjesto susreta susjeda, 
razmjena ideja, traženja zajedničkih 
rješenja u poboljšanju svakodnevnog 
života u kvartu. Nadamo se da će se 
u perspektivi takvo nešto i pronaći na 
području našeg mjesnog odbora.  

Novi
prostor
našeg
Mjesnog
odbora
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Vikend u 
Vodovodnoj

Mjesni odbor Školjić – Stari grad u suradnji s 
Udrugom Urbani separe i platformom za raz-
voj zajednice MO Hartera održao je, od 3. do 
5. rujna 2021. godine niz vikend-događanja 
u Vodovodnoj ulici – turnir u graničaru i pov-
lačenju užeta, vođene šetnje, radionice izrade 
urbanog namještaja, sadnje bilja, uličnog os-
likavanja i izrade brodića, usmjerene razgovore, 
glazbu i filmsku projekciju.

Na ovaj se način i MO Školjić – Stari grad prikl-
jučio događanjima koja su lani, u organizaciji 
MO Hartera, krenula s ciljem promocije i revi-
talizacije ovog zaboravljenog dijela grada.

Program je započeo u petak, u 17 sati na platou 
riječkog Konta, gdje se igrao turnir u graničaru 
uz glazbenu kulisu Radio Rože. U 18:30 s iste je 
lokacije krenula Vodovođena tura Marka Smol-
jana – šetnja poviješću Školjića i Vodovodne 
ulice.

Tura se kod Energane transformirala u kraku 
‘Kritičku šetnju’ – đir s vijećnicima MO Školjić–
Stari grad, s kojima se razgovaralo o potencijal-
ima i rješenjima za brojne probleme Vodovodne.

U subotu i nedjelju, tijekom cijelog dana, na ti-
ramolu na kraju Vodovodne postavila se  izložba 
glasila Pod voltun.

U takozvanom Džepnom parku koji je lani 
uređen na kraju Vodovodne, u 18 sati počela je 
radionica izrade urbanog namještaja, gredica i 
sadnje biljaka u suradnji s Tranzicijskom inicija-
tivom Rijeka, a u isto vrijeme ispred Caffe bara 

Skradin počela je i radionica izrade brodića za 
djecu, uz razgovor o Rječini.

U 19:45 sati na istom mjestu potezao se konop 
– Vodovodna protiv svih. Nažalost, Vodovodna 
ovog puta nije pobijedila. Kada je pao mrak, 
u 21 sat u dvorištu Vodovodne 25 započeo je 
program Kino Vodovodna – projekcija filma u 
organizaciji Liburnia Film Festivala, a gledao se 
glazbeni dokumentarac ‘Da je meni ono što mi 
nije’ redateljice Višnje Skorin.

U nedjelju 5. rujna u 18 sati u Džepnom parku 
krenula je radionica uličnog oslikavanja s um-
jetnicom Tanjom Blašković kao i nastavak radi-
onice uređenja Džepnog parka, odnosno izrade 
urbanog namještaja, gredica i sadnje biljaka.

U 19 sati s iste lokacije krenula je još jedna 
Vodovođena tura, šetnja poviješću Školjića i 
Vodovodne.

Od 20 sati, ponovno na istoj lokaciji, ‘palio’ se 
roštilj na kojem posjetitelji sami mogu pripre-
miti ono što su ponijeli, a večer je završila uz 
glazbu DJ-a Mile Voli Disko – druženjem uz ple-
sne hitove pored zgrade Energane.

Na svim događanjima izbrojali smo više od tris-
to posjetiteljica i posjetitelja, ispratili toplo lje-
to i bili jako, jako sretni. Hvala vam i vidimo se 
iduće godine, kada ćemo opet slaviti naš pre-
divni kvart! Do tada, možete pogledati predi-
van filmić o našem vikendu na Youtube kanalu 
udruge Urbani separe.

ljudi koji upijaju
Vodovodnu

Vodovodna
protiv svih!

graničar
u tijeku

mali buvljak
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susjedi na
četiri noge

novo kino
u Rijeci

lijepi dizajn
za lijepi MO

Vodo-
vođena
tura

mirno more!

U okviru RPLP za 2021. godinu, inicijativa građa-
na Kvart za 5 prijavila je projekt Sportsko susjed-
stvo. Ideja za projekt nastala je tijekom drugog 
‘lockdowna’, u jesen 2020. godine. U trenutku ka-
da su bile zatvorene teretane i sportske dvorane, 
odgođeni treninzi kojima djeca inače aktivno sud-
jeluju, razmišljali smo o tome da se ispred škole 
Tesla za sve uzraste organiziraju jednostavni i ep-
idemiološki prilagođeni treninzi košarke, stolnog 
tenisa, trčanja i biciklizma. 

Na području Vodovodne, Školjića i Staroga gra-
da stanuje nekoliko profesionalnih trenera i više 
sportaša amatera koji bi svoje znanje, entuzijazam 
i ljubav prema sportu, volontiranjem u ovom pro-
jektu mogli prenijeti na zajednicu, potaknuti je da 
se uključi i učini nešto pozitivno za svoje fizičko, 
ali i psihičko zdravlje. 

Za potrebe treninga na otvorenom, u malo igral-
ište na Klobučarićevom trgu planirali smo postav-
iti košarkaški koš te zajedničkom akcijom obrusi-
ti i obojati drvene klupce koje se nalaze na trgu. 
Sredstva za koš, materijal na bojanje sufinancirao 
bi Grad Rijeka, dok bi financijski doprinos zajed-
nice bili volonterski radni sati uloženi u treninge, 
uređenje klupica, vizualni identitet projekta, i dr.  

Projekt smo prijavili i kao prvi odgovor od Gra-
da dobili prolaznu ocjenu. Ono što iz prijave nije 
prošlo bio je koš i to zbog problema statike i nači-
na na koji je građena hodna površina trga ispred 
Tesle koja, u ovakvom obliku kavom je danas, ne 
dopušta postavljanje nikakvih sportskih sprava ili 
sprava za igranje. 

Nismo željeli odustati! U višekratnim sastancima i 
pregovorima s Gradom dogovorili smo da u kavez 

ipak postavimo dva mala gola. Golovi su lagani i 
neće opterećivati hodnu površinu, a djeca i tako u 
kavezu najviše igraju nogomet. 

Cijela nam je zima, dakle, prošla u pregovori-
ma o sportskim spravama i donošenju odluke o 
tome hoće li se uopće kretati s projektom ili neće. 
Golovi su u svibnju 2021. napokon kupljeni, diza-
jner Marin Nižić je kao volonter osmislio vizual-
ni identitet projekta i bili smo spremni za pokret!

Ali onda opet STOP! Unatoč entuzijazmu 
naših susjeda – majstora nismo uspjeli sami na 
adekvatan način postaviti golove. Dogovoreno je 
da se to učini uz pomoć Grada i njhovih vanjskih 
suradnika, ali to nikako da krene. Ljeto je već bilo 
na vratima, vrijeme je bilo idealno, a trenera- volon-
tera niotkud! Tijekom srpnja i kolovoza u par smo 
navrata uspjeli organizirati igranje stolnoga teni-
sa s djecom no to je bilo to. Jesen je ipak bila ma-
lo poticajnija. Uz pomoć Asje Brusić i volontera iz 
grupe Volontiram u kulturi u par smo dana obrusi-
li i obojali klupice s trga ispred škole i što je na-
jvažnije odlično se družili! Klupice će, a nadamo se 
i golovi, do kraja prosinca biti spremni za povratak 
na trg. Što se tiče treninga – od toga smo odustali.

Nakon godine dana provedenih u ovom projektu 
različite nam misli prolaze glavom. Nešto smo od 
planiranoga ostvaril, nešto nismo. Za ovo što nis-
mo- je li trebalo biti uporniji, češće, bolje, komu-
nicirati s Gradom, više povlačiti susjede za rukav, 
bolje se oglasiti putem društvenih mreža? I da i ne. 
Je li unatoč tome prekrasna suradnja s dizajner-
om i volonterima u kulturi dovoljna da proglasimo 
projekt uspješnim - definitivno da! Uz veliko hvala 
svima koji su pomogli, idemo dalje.

SPORTSKO
SUSJEDSTVO

iliti što kada planovi baš i ne idu po planu
pišu Palma Karković Takalić i Corrado Novak




